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Forum Saxo Studienævn  

Møde afholdt Onsdag den 19. juni 2024 kl. 13-15.  

Sted Lokale 12.3.07  

Referent Sara Holm-Meier (SHM)  

Til stede 

Sofie Lene Bak (SLB), Tine Damsholt (TD), Kristina Winther-Jacobsen 

(KWJ), Andreas Schäfler (AS), Philip Mark Neie Pedersen (PNP), Niklas 

Stentoft Mogensen (NSM), Maria Louise Krogh Bank (MLB), Natacha 

Ægidius Bengtsson (NÆB), Pernille Foss (PF), Thomas Heine Nielsen 

(THN),  

Desuden deltog 

Lasse Sonne (LS), Rasmus Berg (RB), Mikkel Bille (MB), Anders Holm 

Rasmussen (AHR), Rasmus Peter Ambrosius Løvgreen (RL), Alexander 

Grove Lauridsen (AGL),  

 

Afbud fra 

David Bloch, Lisa Marie Andersson, Katrine Skov Pedersen, Peter 

Edelberg,  

Dagsorden 

Ad 1) Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt uden bemærkninger. 

 

Ad 2) Godkendelse af referat fra mødet den 15. maj 2024 

Referatet blev godkendt uden bemærkninger.  
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SIDE 2 AF 4  

Ad 3) Meddelelser 

LS orienterede om, at instruktorerne til humanistisk videnskabsteori nu – 

næsten - er ansat, og de får en workshop med TEACH, inden semestret går i 

gang. 

LS redegjorde for, at FAK har åbnet for en opblødning af, hvor mange 

beståede/ikke beståede ECTS, der må være på centralfaget. Ifølge 

uddannelsesbekendtgørelsen må højst 1/3 af en uddannelses ECTS 

bedømmes med bestået/ikke bestået, dvs. højst 60 ECTS på en BA-

uddannelse på 180 ECTS. 

Hidtil har maks. 15 ECTS af centralfaget kunnet bedømmes med 

bestået/ikke-bestået, da de øvrige 45 ECTS med bestået/ikke bestået skulle 

ligge på tilvalget. 

Fremadrettet kan op til 30 ECTS med bestået/ikke-bestået ligge på 

centralfaget, men det betyder, at der vil skulle være min. 15 ECTS 

graduerede prøver på tilvalget (og maks. 30 ECTS prøver med bestået/ikke-

bestået på tilvalget). 

LS berettede, at undervisningsevaluering vil være på dagsordenen på 

institutseminaret på Konventum. 

SLB berettede, at KU er i gang med et akkrediteringsforløb, hvor Histories 

BA-uddannelse er udvalgt til at udgøre et audiotrail om pædagogisk 

opgradering og kvalitetssikring. En række VIP’ere og studerende vil blive 

interviewet og forløbet kører frem til september-oktober. 

 

Ad 4) Behandling af Studienævnets indstillingsprocedure ved nye 

studenterrepræsentanter 

SLB redegjorde baggrunden for punktet. SLB foreslår at det afgående 

medlem/gruppe indstiller en suppleant fra den valgte gruppe, som så skal 

godkendes af de studerende i Studienævnet.  

RL spørger hvad man gør, hvis det er en lille valggruppe, og der ikke kan 

findes suppleanter i gruppen? 

Hvis gruppen er tom, må der findes en suppleant i de øvrige valggrupper 

indenfor faget. 

SN nikker til den foreslåede procedure. SLB pointerede vigtigheden af at 

der vælges suppleanter. 

 

Ad 5) Drøftelse af Studienævnets praksis ved særlige eksamensvilkår 

(progression) 

SLB redegjorde for baggrunden for punktet, og den meningsudveksling der 

var i forbindelse med en skriftlig høring. 

Herefter en diskussion af, om der kan forventes en udvikling i håndteringen 

af usædvanlige vilkår. 



 

 

SIDE 3 AF 4 Det var flertal for, at der ikke som udgangspunkt må forventes en 

progression, men at det i hver enkelt sag kan overvejes at genbesøge 

eventuelle særlige eksamensvilkår ved skiftet fra BA til KA. 

 

Ad 6) Løbende drøftelse af studiemiljøet 

NSM synes, at dialogforum med ledelsen er rigtigt godt. 

 

Ad 7) Drøftelse af undervisningsevaluering af E23 (bilag vedhæftet) 

LS redegjorde for evalueringerne for E23 og processen herfor.  

Herefter en diskussion af, hvad den lave svarprocent betyder for 

evalueringerne og en pointering af, at Studienævnet er nødt til at gøre noget 

ved de tydelige udfordringer på humanistisk videnskabsteori. Det blev i den 

forbindelse foreslået at inddrage instruktorernes vurdering af og forslag til 

kurset. 

Det blev besluttet, at Studienævnet på mødet i august skal tage stilling til, 

om den midlertidige evalueringsprocedure skal gælde for F24 og eventuelt 

også for E24. 

Studienævnet nikker til evalueringsrapporten for E23. 

 

Ad 8) Drøftelse af hvor omfangsformalia placeres mest 

hensigtsmæssigt 

Udsættes 

 

Ad 9) Behandling af proces for studieordningsændringer 

SLB redegjorde for baggrunden for punktet og for studieadministrationens 

udfordringer med 2022-ordningerne.  

SLB eftersender administrationens skriv til Studienævnet. 

Herefter en drøftelse af udfordringerne med 2022-ordningen og 

udfordringerne med at ændre dem. 

AHR påpegede, at en udskydelse af studieordningsændringerne ikke 

betyder, at Studienævnet vil få mindre travlt, og foreslår, at det skal på 

dagsordenen ved hvert møde det næste år. Det nikkede Studienævnet til. 

Studienævnet beslutter, at der laves justeringer af 2022-ordningerne med 

virkning så hurtigt som muligt, og at studieordningsændringer udskydes et 

år med virkning fra 2026. 

Uddannelsesledere aftaler processen med justeringer med LS. Og husker at 

inddrage administrationen. 

Justeringerne af 2022-ordningerne og processen for ændring af 

studieordninger skal behandles på mødet i august. 

SLB opfordrer fagene til at få tilbagemeldinger fra undervisere på 

fællesmodulerne – altså forskningsområder og humanistisk videnskabsteori. 

På september-mødet behandles tilbagemeldingerne. 

 



 

 

SIDE 4 AF 4 Ad 10) Behandling af indførelse af mundtligt specialeforsvar (bilag 

vedhæftet) 

Punktet sættes på dagsordenen i august, men det er vigtigt at fagene har 

drøftet det i baglandet forud for næste Studienævnsmøde. 

 

Ad 11) Drøftelse af uddannelsesevaluering af AMIS (bilag eftersendes) 

Udsættes 

 

Ad 12) Semesterdispensationer for V24 

Udsættes til augustmødet. 

 

Ad 13) Drøftelse af intro-og studiestartsprogrammer  

RB redegjorde for hvor studiestartsgruppen er i processen nu.  

Der er fastlagte rammer for, hvad studiestartsprogrammerne skal indeholde. 

Hvis der er ønsker om fagligt indhold i studiestarten, er det meget 

velkomment – skriv til RB. 

KWJ spurgte til, hvem der gennemgår studieordningerne for de studerende? 

Det er en faglig viden, hvor det er vigtigt at en underviser kan gennemgå 

hele ordningen. RB tager det med tilbage til studiestartsgruppen. 

 

Ad 14) Drøftelse af udkast til kalender- og e-mailpolitik (bilag 

vedhæftet) 

Udsættes 

 

Ad 15) Merit- og dispensationssager 

Studienævnet fulgte dispensationsudvalgets indstillinger til afslag. 

 

Ad 16) Eventuelt 

SLB reklamerede for Studienævnsfolderen, og tager flere med til august. 

SLB mindede i samme forbindelse om, at de studerende kan få et diplom for 

Studienævnsarbejdet.  
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